PRESS RELEASE

IRAQI TURKMENS IN BELGIUM AND IN THE NETHERLANDS

WILL HOLD A DEMONSTRATION IN FRONT OF THE BRUSSELS PARLIAMENT IN BRUSSELS, BELGIUM ON 2nd JULY 2007

30th June 2007

Representatives of the Iraqi Turkmens in Belgium and in the Netherlands will hold a demonstration in front of the Brussels Capital Parliament, 69, rue Lombard, 1000 Brussels - where the Kurdish institute and Kurdish cultural centre in Belgium are holding a conference hosted by the Flemish socialist party sp.a-spirit - on Monday 2nd July 2007 from 10:30 am to 12:30 pm.

The subject of this conference is:  “Article 140 of the Iraqi constitution: the referendum for the status of KERKUK and other contested territories in Iraq”. These so-called ‘contested territories’ are territories situated mainly in TURKMENELI (the Turkmen Region in the north of Iraq) they also include the city of KERKUK. 

Since the invasion of Iraq by the Anglo-American forces in March 2003 the Kurdish parties and their militia have been authorised to penetrate, occupy and control most of the Turkmen towns and cities in the north of Iraq beginning with the city of Kerkuk which they have almost completely kurdified. 

The aim of this demonstration is:

1- To denounce the hegemony of the Kurdish parties who are controlling the entire Turkmen Region and the city of KERKUK and who are marginalizing and discriminating against the Turkmens

2- To reject Article 140 that was written by the Kurds and was added to the new Iraqi constitution to allow them to annex KERKUK to the Kurdish Autonomous Region 

3- To demand equal rights for the Turkmens in Iraq: equal to those of their Arab and Kurdish compatriots. The Turkmens are one of the three main communities in Iraq together with the Arabs and the Kurds; they are the second main community in the north of Iraq, notwithstanding this they continue to be marginalized and are considered as “a minority” and as “second class citizens”.

4- To demand a special status for KERKUK, similar to that of the capital BAGHDAD, as it was specified in Iraq’s provisional constitution which clearly stated that “KERKUK and BAGHDAD would have a special status and would not be part of any regional or federal state.

5- In the case of a “Federal Iraq”: to demand regional autonomy for the Turkmens and the creation of a “Federal State of Turkmeneli” as a Homeland and a Safe Haven for the Turkmens where they can administer themselves and protect their lives and preserve their identity and culture.
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COMMUNIQUE DES TURKMENES IRAKIENS DE BELGIQUE ET DES PAYS-BAS

29 juin 2007


Les Turkmènes irakiens de Belgique et des Pays-Bas manifesteront le lundi 2 juillet 2007 de 10h30 à 12h30 devant le Parlement de Bruxelles, 69 rue Lombard - 1000 Bruxelles, où se tiendra une conférence organisée par l’institut et le centre culturel kurde irakien de Belgique avec l’accord et la participation du représentant du parti politique flamand sp.a-spirit.

Cette conférence traitera de l’Article 140 de la Constitution irakienne qui concerne les territoires contestés en Irak, notamment la région turkmène « TURKMENELI » et la ville de Kirkouk qui subit une politique de ‘kurdification à outrance’ depuis l’invasion de l’Irak par les forces anglo-américaines en 2003.

Cette manifestation a pour but de :

1) dénoncer la politique hégémonique des partis kurdes qui contrôlent actuellement la région turkmène et la ville de Kirkouk, où les Turkmènes sont marginalisés et discriminés.

2) rejeter l’Article 140 qui prévoit la possibilité de l’annexion de Kirkouk à la région autonome kurde. 


3) faire connaître à l’opinion publique belge et internationale que les Turkmènes sont la deuxième communauté la plus importante du nord de l’Irak et la troisième ethnie principale du pays et que malgré ces réalités ethniques et historiques ils continuent d’être considérés comme une «minorité insignifiante» et comme des «citoyens de deuxième classe» en Irak.

4) exiger un statut spécial pour la province de Kirkouk, semblable à celui de la capitale Bagdad, comme cela était prévu dans la constitution provisoire qui spécifiait que "Kirkouk et Bagdad auraient un statut spécial et resteraient en dehors des groupements régionaux et fédéraux".

5) dans le cadre d'un "Irak fédéral" : demander l’autonomie régionale pour les Turkmènes et la création d'un "Etat fédéral TURKMENELI" incluant toutes les régions turkmènes, de Tel Afar dans la province de Mossoul jusque Mendeli dans la province de Diyala, incorporant les enclaves turkmènes dans les villes de Mossoul et d'Erbil, avec Kirkouk comme capitale de cet Etat fédéral TURKMENELI.
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